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Nového děkana Pedagogické fakulty Univerzity Karlovy Michala Nedělku trápí stav a velikost hlavní budovy školy v
centru Prahy. Protože však nemovitost patří městu, fakulta ji nemůže zásadně rekonstruovat. Ve stísněných podmínkách
se navíc některá pracoviště vzájemně ruší. Nedělka to řekl v dnešním rozhovoru s ČTK.
Pedagogická fakulta používá několik objektů, ale většina studentů se vzdělává v budově v ulici Magdalény Rettigové.
Rozsáhlejší rekonstrukce nejsou možné, protože fakulta je tam pouze v pronájmu. "Můžeme ji udržovat tak, aby byla
provozuschopná, ale nemůžeme do ní investovat zásadním způsobem," dodal děkan.
Jeho předchůdkyně Radka Wildová proto již několik jedná s magistrátem i ministerstvem školství o tom, jak by se budova
mohla stát majetkem Univerzity Karlovy. Chce se tomu věnovat i po opuštění pozice v čele fakulty, které se vzdala kvůli
působení v týmu rektora UK Tomáše Zimy.
V současné době se některé katedry fakulty musí vyrovnat se stísněnými podmínkami a nedostatkem klidu pro svou
práci. "Například katedra hudební výchovy nutně potřebuje více prostoru, ale zároveň prostoru samostatného. Výuka
hudby, ať je jakkoli krásná a zajímavá, totiž spočívá v intenzivní práci se zvukem. A to ruší činnost na jiných pracovištích,"
řekl děkan.
Další problém vidí v podfinancování vzdělávací činnosti na vysokých školách, na které univerzity upozorňují opakovaně
při vyjednávání o rozpočtu. Akademičtí pracovníci i další zaměstnanci se musejí spokojit se základními platy, k nimž si
mohou přilepšit vědeckými granty. To jsou ale aktivity nepravidelné, upozornil Nedělka. "Chybí zde systémová podpora,
kdy by se práce na pedagogické fakultě stávala finančně zajímavou pro mladé lidi, kteří se chtějí dále pedagogicky a
vědecky rozvíjet," dodal.
Úkolem vedení pedagogické fakulty je také zohlednit různou ekonomickou náročnost oborů. Dražší jsou obory, které
se neobejdou bez individuální přípravy. Například hudební výchova, kdy je nutné studenty dovést na určitou úroveň
zvládnutí nástroje. Ale také třeba informatika, kdy studenti potřebují pracovat v menších skupinách. "Studium těchto
oborů je natolik náročné, že ho nemůžeme pokrýt ze státní dotace," poznamenal Nedělka.
Finančně náročnější než jiné obory byla vždy výuka učitelství pro první stupeň, kde se studenti vzdělávají v řadě oborů
včetně uměleckých. Také pro ni se na fakultě připravovala nová akreditace s větším důrazem na provázanost s praxí,
ale na rozdíl od většiny ostatních oborů nebyla předložena Akreditační komisi ke schválení. Důvodem byly hlavně příliš
vysoké náklady. "Ta částka, kterou tento obor vyžaduje navíc oproti jiným oborům, nemůže být najednou dvojnásobná.
To by ostatní obory skomíraly," poznamenal děkan. Návrh akreditace učitelství 1. stupně se tak nyní přepracovává.
Univerzita Karlova využívá zpravodajství z databází ČTK, jejichž obsah je chráněn autorským zákonem. Přepis, šíření,
či další zpřístupňování tohoto obsahu či jeho části veřejnosti, a to jakýmkoliv způsobem, je bez předchozího souhlasu
ČTK výslovně zakázáno.


